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Een week later kwam een deel van de ploeg 

terug om urenlang een stukje ijs te filmen om 

als mooi intermezzobeeld. Dat is wel gelukt.

Een paar weken later was het Klokhuis op 

bezoek. Weer een grote ploeg met camera-

man, geluidsman, regisseur, redaktielid en met 

presentatrice Dolores Leeuwin. Zij zoekt in de 

vriezer en in het lab uit hoe een klimaatrecon-

structie gedaan wordt, en ik leg als ijsonder-

zoeker een aantal dingen uit. Er was van te 

voren een script geschreven om het klimaat-

onderzoek op een voor kinderen begrijpelijke 

manier uit te leggen. Dus met in plaats van de 

woorden “atmosfeer” en “concentratie”, “lucht” 

en “hoeveelheid”. Het was allemaal goed voor-

bereid door Edda van de redaktie, en het was 

erg leuk om met het Klokhuis-team te werken. 

De “IMAU-afleveringen” van Galileo zullen 

worden uitgezonden op 13 en 20 mei, 22:30, 

Nederland 2, na NOVA. De opnames van Klok-

huis zullen pas in het najaar op de televisie 

komen.

Carina van der Veen

In februari was het IMAU laboratorium het 

doel van een uitstapje van wetenschaps-

journalisten. De kritische journalisten 

kregen lezingen over klimaatonderzoek te ho-

ren van Roderik van de Wal, Michiel van den 

Broeke en Thomas Röckmann. Daarna kregen 

ze een rondleiding in de vrieskelder en op het 

lab. Daarmee hebben we de aandacht op het 

IMAU gevestigd en nu zijn de televisieploegen 

niet meer bij ons weg te slaan :-).

Op 28 maart kwam een complete filmploeg 

(cameraman, geluidsman, regisseur en 

presentator) voor het programma Galileo, dat 

een vijfdelige serie over klimaatverandering 

zal uitzenden. ‘s Ochtends zijn er opnames 

gemaakt in de vriezer, en ‘s middags werd het 

lab volledig op stelten gezet. De serie wordt 

gepresenteerd door Reinier van den Berg, 

meteoroloog bekend van het RTL4 nieuws. In 

twee afleveringen zullen de IMAU-opnames 

uitgezonden worden. Daarin komt Roderik van 

de Wal aan het woord over het smelten van 

ijskappen en zeespiegelstijging.

IMAU op TV

Carina met Klokhuis-presentatrice 
Dolores Leeuwin, vers uit de vriezer
foto Edda Heinsman (Klokhuis)

Het urenlang gefilmde stukje ijs van Scharfen-
bergbottnen, Dronning Maud Land (1997-98)
Foto Célia Sapart



Begin april kwam het bericht dat oud- (scheikunde)-

medewerker Gradus Dirksen op 72-jarige leeftijd 

is overleden.  Als analist was hij in de periode 

1970-1996 werkzaam in de vakgroep Natuur- en Schei-

kunde van de Vaste Stof in het Ornsteingebouw. In dit 

pre-nanotijdperk zette hij al atomen op een rijtje om zo 

de meest prachtige kristallen te groeien waar vervolgens 

vele promovendi, scheikundigen en natuurkundigen  mooie 

boekjes over schreven. Zijn naam is terug te vinden op 

ongeveer 100 publicaties. 

Behalve als internationaal gerenommeerd kristalgroeier 

was Gradus  een  centraal en sociaal bindend persoon in de 

vakgroep. Velen vonden bij hem (en Wil) een willig oor en 

met veel promovendi en studenten, zowel scheikunde als natuurkunde onderhield hij ook na 

de studie nog intensieve contacten. Op het voetbalveld was hij  gevreesd, zijn bijnaam Paco 

sloeg op de legendarische Gento en dat spreekt bij kenners voor zich. Vanaf eind jaren tachtig 

werd hij helaas getroffen door ziekte, maar taai kwam hij vele zware operaties weer te boven. 

Uiteindelijk hebben we nu toch afscheid van hem moeten nemen. We wensen Wil de kinderen 

en kleinkinderen veel sterkte bij het dragen van dit  verlies.

Toine Arts

Gradus Dirksen overleden

Abstracte kunst uit de echte wereld
Terwijl elders in de wereld de Olympische 

vlam met veel rumoer wordt rondgedragen, 

brandt hij bij mij gewoon in de kamer. Niet 

echt natuurlijk: het is een weerspiegeling 

van de laagstaande zon op een ingelijste 

poster. Het is goedkoop plastic, maar het 

levert wel een heel fraai beeld op. 

Roelof Ruules

Voor de orginele foto’s (in kleur) alsook voor 

alle andere afleveringen van deze rubriek 

in Fylakra, ga naar http://www.phys.

uu.nl/~ruules/div/fylakra/vlam




